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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 28. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 4. septembra 2014 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Rudolf Reštei. Z 22 starostov 

mestských častí bolo v úvode rokovania prítomných 13 starostov a RS bola uznášania 

schopná. Rokovania RS sa zúčastnilo aj vedenie mesta Košice, a to námestníci primátora Ján 

Jakubov a Renáta Lenártová. 

  

K programu rokovania 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Program rokovania bol uvedený v pozvánke. Uviedol, že 

v závere rokovania, t. j. v bode Rôzne prebehne krátka prezentácia zo strany zástupcov 

Slovenského centra obstarávania. Opýtal sa starostov, či majú doplňujúce, resp. 

pozmeňujúce návrhy k programu rokovania. Nikto sa neprihlásil, preto dal hlasovať 

o predloženom programe rokovania. 

  

Hlasovanie č. 1 - za: 13, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že program rokovania bol schválený.  

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Monika Puzderová a Marián Gaj 

- - - 

 

Bod č. 1 

Prerokované materiály 40. Mestskej rady v Košiciach dňa 19.08.2014 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Opýtal sa prítomných starostov, o ktorých bodoch chcú 

diskutovať samostatne.  

 Zhrnul požiadavky starostov nasledovne: p. Kupec požiadal, aby sa diskutovalo 

o Monitorovacej správe programového rozpočtu mesta Košice k 30.06.2014; p. Gaj sa 

chcel informovať, či Majetková komisia pri MZ k majetkových bodom mala, resp. 

nemala výhrady a p. Hlinka žiadal, aby sa diskutovalo o materiáli s názvom Vstup 

mesta Košice do občianskeho združenia Východoslovenská investičná agentúra, o. z. – 

je to materiál, ktorý ale nebol mestskou radou prerokovaný, ale bude predmetom 

rokovania mestského zastupiteľstva. 

 Otvoril rozpravu. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Zaujímal sa v rámci materiálu Monitorovacia 

správa programového rozpočtu mesta Košice k 30.06.2014 ohľadne jeho plnenia, 

konkrétne pre mestské časti, kde sú ešte nevyčerpané položky, ako na kapitálových, tak 

aj na bežných. V tejto súvislosti z jeho MČ bola na magistrát doručená žiadosť 

o akceptáciu s poukázaním finančných prostriedkov, t. j. 10 tis. eur, ktoré boli 
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mestských zastupiteľstvom schválené. Uviedol, že do dnešného dňa mu nebola odpoveď 

doručená a zaujíma ho, ako to je s podielovými daňami, resp. s účelovými finančnými 

prostriedkami v kapitole Program 7. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Dodal, že mu na túto otázku zodpovie vedúca oddelenia 

ekonomického Ing. Kažimírová, ktorá bola zavolaná a kým príde, budú hovoriť o bode 

Vstup mesta Košice do občianskeho združenia Východoslovenská investičná agentúra, 

o. z., ktorý bude predmetom rokovania najbližšieho MZ. Dal slovo námestníčke 

primátora.  

 

p. Lenártová, námestníčka primátora: Mesto dostalo ponuku vstúpiť do združenia, ktoré má 

deklaratívny charakter a pre mesto nevykazuje žiadny ekonomický dopad, ktorý by 

zaťažoval rozpočet. Ide o agentúru, ktorá sa bude starať o investorov v regióne 

a zároveň to bude predstavovať aj samotný rozvoj regiónu. Taktiež mesto vstupuje do 

AVIATION CLUSTER z toho istého dôvodu, a to kvôli investícii, ktorá vznikla na 

Letisku. Uviedla, že v oboch prípadoch ide o organizácie, ktoré dávajú určitú 

deklaráciu, ktoré zvyšujú kredit, ak investor má záujem, a ak s ním rokuje agentúra, 

ktorá ponúka určité benefity alebo starostlivosť, tak ináč pôsobí, ak v združení sú 

zastúpené univerzity, samosprávny kraj a mesto.  

 

p. Jakubov, námestník primátora: Dodal, že aj keď spomínaná agentúra bude mať finančné 

limity, ktoré sa majú zbierať, tak vstup mesta Košice bude bártrový a referát 

regionálneho rozvoja na magistráte bude vstupovať podkladmi. Komunikácia celého 

regiónu bude taká, aby spoločne napr. s mestom Prešov kooperovali a realizovali 

spoločný postup najmä vo vzťahu k veľkým investorom.  

 Odpovedal p. starostovi z MČ Sever, ktorý sa zaujímal o majetkovú komisiu a jej 

stanovisko k jednotlivým majetkovým materiálom. Všetky majetkové body, ktoré sa 

budú prerokovávať na mestskom zastupiteľstve boli majetkovou komisiou prerokované 

a odsúhlasené. Nie všetky boli odsúhlasené jednohlasne, ale žiadny materiál, ktorý 

nebol majetkovou komisiou odsúhlasený alebo ňou neprešiel, nie je predložený na 

rokovanie MZ.  

 

p. Petrvalský, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: K materiálu s názvom Zámena 

pozemkov v k. ú. Nové Ťahanovce medzi mestom Košice a Rímskokatolíckou cirkvou, 

farnosťou Košice – Sídlisko Ťahanovce z dôvodu hodného osobitného zreteľa uviedol, 

že zámena ťahanovského lesa za pozemky, ktoré sa nachádzajú v priamo zastávanej 

zóne sídliska, predstavuje pre MČ životne nevyhnutnú vec. Sú to  pozemky, ktoré MČ 

potrebuje, lebo na cirkevných pozemkoch v MČ teraz leží veľká oddychová zóna, ako je 

park. Cirkev naznačila, že by si mohla vyúčtovávať nájomné. Schválením predkladanej 

zámeny by sa nájomné nemuselo platiť a v podstatnej časti park bude stáť na mestských 

pozemkoch. Získajú sa aj iné pozemky, ako napr. pozemky pod chodníkmi a stavbami, 

ktoré sú vo vlastníctve mesta. Bude možné riešiť miesta s parkovaním a iné pod. veci, 

ktoré sa teraz robiť nedajú z vlastníckych vzťahov. Dodal, že predloženým materiálom 

sa okrem zámeny pozemkov nemení nič, tzn., že ťahanovský les ostane stále 

ťahanovským lesom, pretože sa nemení územný plán a naďalej tam nebude možné 

realizovať prípadne stavby. Požiadal starostov, ktorí sú poslancami v mestskom 

zastupiteľstve o podporu. 
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p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Opýtal sa, ak si dobre spomína, tak na najbližšie 

rokovanie MZ by mala byť predložená správa hlavnej kontrolórky, ktorá má obsahovať 

správu z kontroly EHMK. Zatiaľ sa neobjavila a nevie prečo, či je nejaký problém. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Je to skôr otázka na hlavnú kontrolórku, ktorá sa stretnutí 

Rady starostov nezúčastňuje. 

 

p. Jakubov, námestník primátora: Samotná správa hlavnej kontrolórky na rokovanie MZ bude 

predložená, dodržiava schválený plán kontrol a ak to nie je v súlade, tak na rokovaní 

MZ sa to otvorí. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Privítal na rokovaní zástupkyňu riaditeľa MMK Ing. 

Kažimírovú a požiadal ju o ozrejmenie otázky vznesenú starostom MČ Kavečany, ktorá 

požiadala o prefinancovanie 10 tis. eur, ako položka transfer pre MČ, aké je plnenie 

a prečo mu nebola doručená písomná odpoveď v tejto veci na jeho žiadosť. 

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa a vedúca ekonomického oddelenia: Je dané, schválené 

uznesením MZ, že veľké MČ majú k dispozícii každá po 30 tis. eur a malé MČ každá 

po 10 tis. eur. A aj MČ Kavečany 10 tis. eur dostala na akciu „Rekonštrukcia verejného 

osvetlenia“ o čo MČ aj žiadala. V tomto roku p. primátor schválil a akceptoval sumu 18 

tis. eur, čiže dostali k schválenému paušálu plus 8 tis. eur. Uviedla, že niektoré malé 

MČ si nevyčerpali ani paušálnu čiastku 10 tis. eur a iné dostali len sumu 10 tis. eur. 

Preto na požiadavku 10 tis. eur zo strany MČ Kavečany ani nešla odpoveď, lebo to 

považovali z ich strany za vybavené, lebo bol nimi vyčerpaný paušál a plus mali 

primátorom schválenú sumu 8 tis. eur. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Problematika už bola v minulom roku na tomto 

pléne prezentovaná. To čo bolo povedané, bolo zavádzajúce. Pokúsil sa vysvetliť 

podrobnejšie situáciu. MČ na základe súhlasu p. primátora zrealizovala minulého roku 

rekonštrukciu verejného osvetlenia aj vo vlastníctve mesta Košice. To predstavovalo 

sumu 48 tis. eur. Skôr, ako rekonštrukciu osvetlenia zahájili, vyžiadal si aj písomný 

súhlas, či na spomínanú čiastku, rekonštrukcie verejného osvetlenia, kde premáva 

MHD, či mesto prispeje, lebo je to záležitosť mesta, aby svoje verejné osvetlenie 

spravovalo a staralo sa o neho. Mesto súhlasilo, aby MČ zrekonštruovala osvetlenie 

nielen vo svojej správe, ale aj mestské a na to prispeje sumou 48 tis. eur. Keďže 

v jednom roku p. primátor viac ako 33 tis. eur nevie poskytnúť, má to aj písomne, že 

v roku 2013 mesto Košice schválilo čiastku 30 tis. eur s tým, že ústne bolo dohodnuté, 

že v roku 2014 bude mestom Košice zrealizovaný doplatok do celkovej výšky 48 tis. 

Skutočnosť ale bola taká, že v minulom roku MČ Kavečany dostala len 20 tis. a preto 

napísal žiadosť o doplatení 28 tis. eur, aby celková suma dokopy bola tých 

spomínaných 48 tis. eur. Poskytnuté mu bolo však iba 18 tis. eur v tomto roku. A zo 

sľúbených 48 tis. eur, bolo z mesta pre MČ Kavečany poslaných iba 38 tis. eur. 

Uviedol, že nie je seriózne a považuje to za zavádzajúce také tvrdenie, že MČ 10 tis. eur 

dostala, lebo nedostala ani v tomto roku a ani v minulom, lebo ich nepoužila pre potreby 

mestskej časti, ako napr. na ihrisko a iné potreby MČ, ale vynaložila ich na 

rekonštrukciu mestského majetku, konkrétne na rekonštrukciu verejného osvetlenia vo 

vlastníctve mesta Košice. V tejto súvislosti požiadal vedenie mesta a kompetentných, 

aby sa nad celou situáciu zamysleli a zvážili čo robia a ako rozhodujú o peniazoch pre 

MČ Kavečany. Aj písomná odpoveď na jeho žiadosť, ktorú podal ešte v máji, tak ju 

postráda aj preto, aby mohol informovať svojich poslancov. Poprosil ešte raz 
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o zváženie, aby finančné prostriedky vo výške 10 tis. eur, mohli byť MČ Kavečany 

poukázané aspoň v tomto roku, ktoré jednoznačne MČ patria a chce ich použiť na 

multifunkčné ihrisko, ktoré už začali stavať.  

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa a vedúca ekonomického oddelenia: MČ Kavečany 

minulého roku dostala sumu 30 tis. eur. 

 

Diskusia mimo záznam. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Tak, ako p. námestník hovoril, že sa urobí dokumentácia 

s tým, aké platby už boli zrealizované, aby mal starosta o tom prehľad.  

 Ukončil rozpravu a predniesol návrh na uznesenie: Rada starostov v Košiciach berie na 

vedomie prerokované materiály 40. Mestskej rady v Košiciach zo dňa 19.08.2014. 

 Uznesenie bolo schválené. 

 Opýtal sa starostov, či majú nejaké otázky, resp. dotazy na vedenie mesta. 

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Opýtal sa na lokalitu „MAŠLIČKOVO“. Osada, v 

ktorej už žije 300 obyvateľov a neplnoleté deti prebehujú a zdržiavajú sa pri ceste, lebo 

sa chcú dostať do obchodného centra Optima. Čo bude s predmetnou lokalitou? 

 

p. Lenártová, námestníčka primátora: Táto lokalita sa monitoruje a monitorujú aj sociálny 

terénny pracovníci z Luníka IX. Táto lokalita sa bude riešiť rovnakým spôsobom ako 

Luníku IX. Osobne bola v tejto osade už 2-krát a bývajú tam aj takí spoluobčania, ktorí 

majú pridelený byt na sídl. Luník IX, ale napriek tomu chcú žiť inde a ináč, ako v byte.  

Každé ráno hliadka Mestskej polície hliadkuje prechod pre chodcov na Luníku IX.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Poďakoval sa vedeniu mesta za ich účasť na rokovaní RS. 

Ukončil bod. 

- - - 

 

Bod č. 2 

Rôzne 

 

Slovenské centrum Obstarávania (SCO) 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Privítal zástupcov zo Slovenského centra obstarávania, 

a to výkonného riaditeľa Martina Zibrina a projektového manažéra Ing. Tomáša 

Hrubína, ktorí v krátkosti odprezentovali ciele a zámery organizácie Združenia 

nákupcov a verejných obstarávateľov. 

 

p. Zibrín, SCO: Uviedol, že sú občianske združenie, ktoré pomáha všetkým subjektom 

napojeným na štátny rozpočet, hlavne v otázkach, ktoré sa týkajú zákona o verejnom 

obstarávaní, a to v poradenstve, ale aj v komplexných riešeniach pri procese verejného 

obstarávania. Verejné obstarávanie realizujú dvomi základnými cestami. Prvá cesta, to 

sú špecifické obstarávania, t. j. konkrétny projekt, napr. zateplenie školy, škôlky. Druhá 

cesta to sú centrálne verejné obstarávania, o ktorom dnes budú hovoriť a predstavovať. 

Centrálne obstarávanie má zmysel vtedy, ak sa nakumuluje dostatok klientov 

s dostatočným finančným objemom, napr. na úrovni 300 tis. až 1 mil. eur, čo prináša inú 

vyjednávaciu pozíciu. Ak by bol záujem minimálne vypočítať, aké úspory by boli 
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reálne, je potrebné naskenovať zúčtovacie faktúry a zaslať ich. Kontakty spoločne so 

základnými informáciami boli prítomným starostom rozdané.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Poďakoval za prezentáciu. 

 Pokračovali v diskusii v bode Rôzne. 

 

p. Kijevská, starostka MČ Košice – Sídl. KVP: Mimo záznam. (pozn. hovorila o liste 

Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja - PHSR). 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Uviedol, že každý starosta by sa mal individuálne 

rozhodnúť, ale asi bude lepšie, ak sa spoločne prihlásia a integrovaná stratégia sa bude 

realizovať spoločne v rámci komplexu. Nebude to finančné zaťažujúce. 

 

Diskusia mimo záznam. 

 

p. Kijevská, starostka MČ Košice – Sídl. KVP: Má k tomu negatívne stanovisko a vysvetlila 

aj prečo. Po odkúpení bývalej materskej škôlky od mesta Košice, z ktorej sa teraz 

realizuje investične Dom seniorov, tak cez eurofondy riešila finančné prostriedky. Tam 

bola povinnosť alebo podmienka, aby mestská časť mala schválené PHSR, kde je 

uvedený Dom seniorov. Ďalšia podmienka je prijaté uznesenie. Do budúcna to vidí tak, 

že programové obdobie pre nasledujúce roky, dáva veľké, široké možnosti, o ktorých 

vedia, ide o šesť výziev - programov, ktoré sa týkajú aj mestských častí a tým môžu 

žiadať o finančné prostriedky. Zdieľa názor, že každý starosta najlepšie vie, čo jeho MČ 

potrebuje a preto aby si PHSR tvoril sám a dal si ho schvaľovať miestnemu 

zastupiteľstvu. Ak by to malo robiť mesto centrálne, čiže za celé mesto, opýtala sa, kde 

je záruka, že mesto sa stotožní s tým, že chce jednotlivý starosta na svojom území. Po 

druhé, ak už PHSR je, nemusia ho nanovo tvoriť, budú ho iba dopĺňať a meniť podľa 

podmienok vlády a podľa podmienok, ktoré sa v danej mestskej časti menia a čo chcú 

poslanci, obyvatelia daného územia. Spoločne bojujú za viac kompetencii a v tomto 

prípade sa na druhej strane zbavujú toho, že o takom dosť rozhodujúcom dokumente 

nebudú rozhodovať. Dala do pozornosti starostom, že jej stanovisko bude také, že nie za 

spoločné PHSR. Je si vedomá toho, že podľa zákona musí byť kompatibilné.  

 

p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: Najväčším problémom pri takýchto projektoch sú 

majetkové veci, lebo MČ majú dlhodobé prenájmy majetku, čiže nie sú vlastníkmi 

a toto je podmienka, byť aj vlastníkom danej nehnuteľnosti.  

 

p. Kupec, starostka MČ Košice – Kavečany: Je tiež za to, aby každá mestská časť mala svoje 

PHSR, lebo v konečnom dôsledku, ak každá jednotlivá mestská časť bude realizovať 

svoje projekty, tak to bude vlastne výsledkom celkového mestského PHSR.  

 

p. Petrenka, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Tiež je za to, aby každá MČ si robila 

vlastné PHSR aj z dôvodu takého, že predstavuje rýchlejšiu realizáciu, pretože ak by to 

riešili cez mesto, čaká sa minimálne 3 až 6 mesiacov a termíny sa nestihnú, lebo sú 

potrebné okamžité reakcie. Za ďalšie v priebehu obdobia sa často menia podmienky.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Zhrnul, že každý starosta sa rozhodne sám, či pristúpi 

alebo nepristúpi do spoločného projektu Integrovaná stratégia rozvoja alebo si bude 

novelizovať PHSR vlastné. Starostka z MČ Sídl. KVP hovorila o starom 
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programovacom období, ale teraz  pri programovacom období 2014 – 2020 jednou 

z podmienok bude aj regionálne PHSR.  

 

p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: Zúčastnila sa spoločenskej akcie v obci Ždaňa, 

ktorú organizovalo Ministerstvo vnútra SR zastúpené Ľubošom Stolárikom. Uviedla, že 

je možné už aj na úrovni mestských častí vytvárať „masky“, tak ako to vytvárali v okolí. 

Podmienkou je, že akčná skupina musí byť tvorená z najmenej 10 tis. obyvateľov, čiže 

aspoň 3 MČ a jednoliate územie pre vytvorenie komunity, kde je možné realizovať 

fantastické projekty so získaním finančných prostriedkov. Bola sa o tom presvedčiť 

v obci Poproč, Nováčany, Hodkovce, čo všetko čerpali z miestnej akčnej skupiny. 

Uviedla, že p. Stolárik ju o tom informoval, že v novom programovacom období to už 

bude, resp. je povolené aj pre mestské časti.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Opýtal sa, či je možné získať nejaké podklady, aby si ich 

preposlali a naštudovali si ich? 

 

p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: Áno, vie a prepošle dané dokumenty. 

 

p. Kupec, starostka MČ Košice – Kavečany: Zástupcovia z magistrátu už nie sú prítomní, ale 

preveril si informácie týkajúce sa zaslaných financií pre jeho MČ a uviedol, že 

minulého roku mesto nedalo 20 tis. eur, ale preposlalo 30 tis., takže mestskej časti už 

dlhuje nie 30 tis., ale už len 20 tis. eur.  

 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Ukončil bod. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Rudolf  Reštei sa poďakoval starostom MČ za ich 

účasť a aktivitu na rokovaní a 28. rokovanie Rady starostov v Košiciach ukončil. 

 

 

 

 

 

 

 

     Rudolf Reštei 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 30.09.2014 

Za správnosť: Blanka Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

Monika Puzderová .......................................................... podpísala dňa:  04.11.2014 

 

 

Marián Gaj …............................................................... podpísal dňa: .................................... 

  


